

## National Health Insurance

### 全民健康保險

- An international student is eligible for National Health Insurance once they have received Resident Visas and have been living in Taiwan for 6 months. The student may spend 6 consecutive months in Taiwan or reach the 6 month requirement after leaving Taiwan one time for no longer than 30 days. However, any time spent abroad does not count towards the required 6 months. When the student's actual time in Taiwan reaches 6 months after the period abroad is subtracted, they must register for National Health Insurance either at the University or at the local government office that serves the area where their address is located.

外籍學生來台就學者，擁有居留簽證後並在臺居留滿 6 個月，需在其就讀之學校或居住地區公所辦理參加全民健保。\* 註：「在臺居留滿 6 個月」指進入臺灣地區居留後，連續居住達 6 個月或曾出境 1 次未逾 30 日，其實際居住期間扣除出境日數後，併計達 6 個月)

- National Health Insurance is compulsory. Anyone who qualifies must register in accordance with regulations. Anyone who does not register will be fined between NT\$3,000 and NT\$15,000 and will be required to make back payments on insurance premiums starting from the date that they became eligible for insurance. A student will not be covered by insurance before the back payments and fines are paid in full. The student will receive written notification of the fine as well as a payment deadline. If a student has not paid by the deadline, the case will be referred to the courts.

全民健康保險係屬強制性保險，凡符合投保條件的民眾均應依規定參加全民健康保險。若不依規定參加保險，處新台幣 3,000 元以上 15,000 元以下的罰鍰，並追溯合於投保條件之日起補辦投保；於罰鍰及保險費未繳清前，暫不予保險給付。上述罰鍰，經書面通知限期繳納，屆期仍未繳納者，移送強制執行。

- An international student will receive a National Health Insurance card after registering. The NHI card or ARC can be used to receive medical treatment at any hospital or clinic contracted to NHI. The student will still have to pay a registration fee and a portion of the medical fees every time they seek medical treatment.

外國留學生於加保後，將會取得「健保卡」。同學可憑「健保卡」及居留證至各健保特約醫院或診所就醫，惟須自行負擔掛號費及部分醫療費用。

- The insurance fees are NT\$4,494 for 6 months (one semester), and International student center will assist international degree seeking students to participate National Health Insurance.

每一個學期 (6 個月) 保險費用為新台幣 4,494 元，國際學生中心將會協助外籍學位生加入國民健康保險。

- For more details, please refer to The Bureau of National Health Insurance

Website: <https://www.nhi.gov.tw/>

Address: No 15-1, Gong Yuan Rd, Taipei

Tel: 02 2191 2006; 0800-030-598

Office Hour: Monday to Friday, 8.30am-12.30pm; 1.30pm-5.30pm

詳細相關規定請洽『中央健康保險局臺北分局』

網站：<https://www.nhi.gov.tw/>

地址：臺北市公園路 15-1 號 ( 健保大樓 ) 5~9 樓

電話：(02)2191-2006；0800-030598

服務時間：週一至週五自上午 8 時 30 分至 12 時 30 分；自下午 1 時 30 分至 5 時 30 分